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„Ne bántsátok ma Dózsát, ezért 
kaptok egy szál rózsát" - szavalta 
Iványi Aurél (MSZP) tegnap az 
ülés kezdetekor, ami után szi-
romeső hullott a karzatokról és 
mindenki kapott egy szál rózsát, 
mintegy meghívóként a szőregi 
rózsafesztiválra. 

„A mai nappal összeomlott 
Szeged költségvetése" - jelentet-
te be Hűvös László (Fidesz), aki a 
2002 óta megduplázódott hitel-
állományról és a gazdasági ba-
jokról szólt. Botka László közöl-
te, nem várt mást az ellenzéki 
képviselőtől, hiszen a Fidesz már 
nem először jelentette be, hogy 
összeomlott a város költségveté-
se. Szentgyörgyi Pál gazdasági al-
polgármester a nagyobbik ellen-
zéki párt csütörtöki sajtótájékoz-
tatóján elhangzottakra reagálva 
közölte: nyilvánosak a költségve-
tés számai. Hangsúlyozta, azért 
kell most egymilliárd forint hi-
telt felvenni, mert több beruhá-
zás is zajlik a városban, amelyek 
támogatását csak később kapják 
meg. Botka kijelentette, nincse-
nek más költségvetési számaik, 
mint amelyek a közgyűlés előtt 
is szerepelnek. „Nem mondtuk, 
hogy rózsás a helyzet, de nem 
omlik össze a költségvetés, 
ahogy a Fidesz állítja." A Szegedi 
Fürdők Kft. 109 milliós törzstő-

LEFÜLELT MONDATOK 
„Hallunk a kéményből adódó eset-
leges életvesztésekről" - hívta fel 
a figyelmet Szentgyörgyi Pál gaz-
dasági alpolgármester arra, miért 
fontos a kémények felújítása. 
„Viszonylag széles körű palettát 
festettünk fel" - mondta Nagy 
Sándor városfejlesztési alpolgár-
mester az elektromos tömegközle-
kedés fejlesztéséről. 

Szőllősi Béla, a Fidesz frakcióvezetője és Szabó Ferenc, a Szegedi Környezetgazdálkodási Kht. igazga-
tója. A cégvezető mandá tumát újabb két évvel hosszabbította meg a közgyűlés Fotó: Segesvári Csaba 

keemelése kapcsán azt hangsú-
lyozta a polgármester, hogy a 
közgyűlés egyhangúlag, 31 igen 
és egy tartózkodás mellett dön-
tött Lengyel József korábbi fürdő-
igazgató felmentéséről. Szerinte 
ezt a teremben ülő fideszesek is 
megszavazták. A fürdő cég és a 
volt igazgató közötti peres ügyek 
jogerős bírósági végzései alapján 
a városi társaságot 109 millió 
megfizetésére kötelezték, ezért 
kellett tőkét emelni. Szőllősi Bé-
la, a Fidesz frakcióvezetője kö-
zölte, kikérik a jegyzőkönyvet, 
mert szerinte a fideszesek nem 
szavaztak a felmentésről. Java-
solta: Szentgyörgyi készítsen 
szöveges beszámolót a következő 
közgyűlésre a költségvetés álla-
potáról, „ne dugdossa el a szá-
mokat". A testület végül 26 igen, 
5 nem és két tartózkodás mellett 
támogatta a 109 milliós törzstő-
keemelést. 

Makrai László (Fidesz) 13 kér-
dést tett fel írásban a jegyzőnek 
Csapó Balázs lakossági érdekvé-
delmi megbízott sajtóban is 
megjelent ügyeivel kapcsolat-

LESELKEDŐ 
Bartáné Tóth Mária bordó kabátkában és rövid, 
pasztell színű szoknyában jelent meg a közgyűlé-
sen. Kecskés-, Klebelsbergtelep, Szentmibály és 
Gyálarét SZDSZ-es képviselője a testületi ülés ele-
jén átlapozta a Délmagyarországot, majd az előter-
jesztéseket tanulmányozta. Tizenegy órakor kiment 
pár percre a teremből, s amikor visszajött, váltott 
néhány szót pad- és párttársával, Fábián Józseffel. 
Nem szólalt fel a tegnapi közgyűlésen. 

ban. „Szemérmetlen pimaszság 
a Csapó-ügy kezelése a városve-
zetés részéről, hogy büntetésből 
állásában tartja a lakossági ér-
dekvédelmi megbízottat" 
mondta Makrai, aki nem fogadta 
el Mózes Ervin jegyző írásban 
adott válaszát. Botka László kö-
zölte, súlyának megfelelően ke-
zelik a Csapó-ügyet, ő maga „ér-
deklődve" olvassa, hogy iszik-e a 
sírásó vagy sem. 

A képviselő-testület Szélpál 
Gábornak, a Szegedi Városkép 
Kft. igazgatójának és Kozári Jó-
zsefnek, a SZINT Kft. vezetőjé-

nek mandátumát öt, Szabó Fe-
rencnek, a Szegedi Környezet-
gazdálkodási Kht. ügyvezetőjé-
nek megbízatását pedig két évvel 
hosszabbította meg. A Móra 
szakközépiskola igazgatója, Mik-
lós Mátyásné augusztus 15-ével 
lemond. A közgyűlés egy évig 
Szabóné Virág Katalint nevezte 
ki megbízott igazgatónak. A ra-
pid, három és fél órás közgyűlés 
után közmeghallgatást tartottak 
a városházán, amelyen a Szeged 
2015 programmal ismerkedhet-
tek meg az érdeklődök. 

SZ. c . s z . 

A természetvédelmi hatóság szerint újjáéledhet a negyvenmillióért áttelepített ősgyep 

Gyomok közt a csűdfű a szegedi reptér közelében 

Bartha László kilép 
a Fideszből 
Folytatás az 1. oldalról 

„Mondják, hogy a Fidesz azt je-
lenti, hit, hűség, bizalom. Na, a 
mostani Fideszben éppen ez a 
három nincs meg. Ez a Fidesz 
már nem az a Fidesz, amelyben 
1998-ban polgármesterjelölt vol-
tam" - magyarázta Bartha Lász-
ló, aki szerint a Fidesz szétverése 
1998 datálható és Nógrádi Zol-
tánhoz köthető. Felvetésünkre, 
igaz-e, hogy független polgár-
mesterjelöltként kíván indulni 
az őszi önkormányzati választá-
sokon, azt felelte: ez a jövő kér-
dése. Elmondta, többen is támo-

gatják, a Fideszen belül is, vala-
mint egyetemi emberek, nyugdí-
jasok és civil szervezetek. 

Megkerestük Oláh Jánost, aki 
nem tudott arról, hogy Bartha ki 
akar lépni a pártból. A Fidesz 
szegedi elnöke elmondta, hogy 
erről még nem tájékoztatta őt 
Bartha László. „Nagyban meg-
könnyíti a helyzetünket, ha 
Bartha kilép a Fideszből" - hang-
súlyozta Oláh János, aki szerint 
a volt polgármester 2003 óta 
nem végzett értékelhető munkát 
sem a Fideszben, sem pedig a vá-
rospolitikában. 

SZ. c . sz . 

Remélik, augusztusig megtisztíthatják az árteret 

Víz áll a Körös-toroki 
napok helyszínén 
Másfé l hónap múlva r endeznék a Körös- toroki napokat , de 
még mind ig víz áll a p rogramok he lysz ínén . Az Idegenforgal-
mi Kft . nem m o n d o t t le egy programot sem, pá lyázato t is 
nyert a megrendezéshez , így n incs más választás: b ízni kell 
abban, hogy júl iusra v isszahúzódik a Tisza, és lesz idő a taka-
rításra. 

Csongrád egyik nagy nyári att-
rakciója, az augusztus eleji 
Körös-toroki napok megosztja 
a város lakóit. Vannak, akik 
nem bánnák, ha elmaradna, 
mások vállalkozásuk hasznát 
várják a rendezvénysorozattól. 
Sokan mos tanában azt mond-
ják, ez a rész Csongrád Velen-
céje, mert csak csónakkal le-
het itt közlekedni. Az Idegen-
forgalmi Kft. vezetőjét, Kocsis 
Imrénét a városi fürdőben ar-
ról kérdeztük, mennyiben hát-
rál tat ja a munká já t a Tisza, 
úgy is, m i n t szeszélyes társ-
rendező. 

- Ha június végén már nem bo-
rítja víz a rendezvény területét, 
akkor van idő a száradásra, és a 
városgondnokság is meg tudja 
tisztítani az iszaptól - véli Ko-
csisné. - A programok nem ma-
radhatnak el, s abban is remény-
kedünk, hogy idén nem lesz 
rossz az idő. A legjobb prognózis-
ra számítok: melegre és napsü-
tésre. 

Kocsisné arra emlékeztetett, 
hogy legutóbb a rendkívül rossz 
idő ellenére egyetlen rendezvény 
sem maradt el, senki sem pártolt 
el tőle. Sőt újabb támogatókat 
nyertek meg az ügynek, és a be-
adott pályázat is nyerő lett, 3 

millió 382 ezer forint nettó ösz-
szeggel. 

Az év elején nagy publicitást 
kapott az a tény, hogy a csongrá-
di Idegenforgalmi Kft.-nek pénz-
ügyi gondjai vannak. A városla-
kó, adófizető talán okkal teszi fel 
a kérdést: mire való az erőlködés, 
ha nem származik belőle haszna 
a társaságnak, a városnak? 

- Furcsa, hogy a kft. egy ren-
dezvényén mérik le az idegenfor-
galom hasznát, az ugyanis sok 
helyen csapódik le: a benzinku-
taknál, az üzletekben, a piacon, 
az éttermekben, a cukrászdák-
ban és a kereskedelmi szálláshe-
lyeken - érvel Kocsisné. 

Úgy gondolja, ma már a nyá-
ri programok révén sokan él-
vezik a lassan élénkülő ide-
genforgalom hasznát , remél-
hetően a városi költségvetés is 
- a befizetett helyi adók révén. 
A kft. anyagi helyzetét a váro-
si fürdő üzemeltetése is befo-
lyásolja. Ám a Körös-toroki 
napok többet hoznak a 
„csongrádi konyhára", min t 
az összes augusztusi program. 
Az idei rendezvény augusztus 
3-ától 6-áig tart, és ezúttal is 
ismert zenészek, együttesek 
lépnek fel. 

B. GY. GY. 

rült. Egyszer már kaszálták, és ha ez rend-
szeresen folytatódik, pár év után ahhoz ha-
sonló állapotra lehet számítani, mint aho-
gyan a gyep eredetileg kinézett. Azért sike-
rülhetett az áttelepítés, mert a sok csapa-
dék miatt nem száradt ki a talaj. A bolyga-
tás miatt megjelennek ugyan gyomfajok, de 
ha az eredetihez hasonló módon kezelik a 
területet, akkor rendbe jön az ősgyep. 

MOLNÁR B. IMRE 

A FÜVÉSZKERTET AJÁNLJA 
Bagi István egyetemi docens (SZTE), botanikus 
viszont úgy véli, komplett társulások áttelepíté-
se gyakorlatilag lehetetlen. Lényeges természe-
ti értéket a sztyeppjellegű élőhelyek és a hozzá-
juk kötődő fajok képviselnek. Ezeknek az élőhe-
lyeknek a talaja hosszú évtizedek alatt alakul 
ki, a növényzete az erős zavarást nem tűri, az 
érzékeny fajok kipusztulnak. A repülőtéren 
sztyeppjellegű gyeptársulás élt, amelyben az 
Európai Unió által is védett fajok találhatók. A 
botanikus föltételezi, hogy az áttelepített táblák 
fölső rétege elgyomosodott. Az eredeti állapot 
visszaállítása eléggé valószínűtlen, Bagi István 
kétkedő a hasonló áttelepítésekkel kapcsolat-
ban. A fejlesztések miatt veszélyeztetett élőhe-
lyek védett fajait - ha az élőhely elpusztítása 
elkerülhetetlen - inkább a tudományos kutatá-
sukat is szolgáló füvészkertbe lenne célszerű 
átmenteni - teszi hozzá. Olyan lenne ez, mint a 
sebesült, vadon élő állatok vadasparki gondo-
zása. 

Az ellenzék a városi költségvetés összeomlásáról beszélt a közgyűlésen 

Rózsás hangulatban, 
de nem rózsás helyzetben 

Reptér, gyomos gyeppel. A botanikus úgy véli, az eredeti társulást nem lehet áttelepíteni 

Szeged pénzügyi helyzete volt 
a fő téma a tegnapi városi köz-
gyűlésen, amelyen döntö t tek 
huszonnyolc pedagógus állás-
hely megszüntetéséről és há-
rom önkormányzat i cégvezető 
mandá tumának meghosszab-
bításáról. Az ülésen szóba ke-
rült Lengyel József korábbi 
fürdőigazgató és Csapó Balázs 
lakossági érdekvédelmi megbí-
zott ügye. 

A roncsolt talajt megszálló növények te-
nyésznek az arrébbtett reptéri ősgyepen. 
Tavaly negyvenmillió forintot költött arra 
a szegedi önkormányzat, hogy a futópálya 
útjából a gyepet egy szomszédos szántóra 
áttelepítse. 

A csűdfű köszöni, megvan. Csak begyomo-
sodott. Negyvenmillióért költöztette el a 
város a védett növényt tartalmazó ősgyepet 
tavaly, mert kellett a hely a repülőtér futó-
pályájának. A sikeres ürgeköltöztetést kö-
vetően a lebetonozandó területről a repülő-
tér egyik szélére ültették át az ősgyepet, bi-
zonyos mélységű földréteggel együtt. A rep-
téri növényfajok közül az érdes csűdfű vé-
dett, az ízeltlábúak közül például a sisakos 
sáska. Most viszont eléggé megbolygatták 
ősidők óta zavartalan helyüket. 

A futópálya aszfaltját már terítik, a reptér 
melletti szántókon pedig zöldell az áttett 
ősgyep. Elég riasztó képet mutat, minde-
nütt vaskos, magas gyomok tenyésznek. A 
laikus is látja, hogy a reptér bolygatatlan ré-
szein szemet gyönyörködtetően puha a fii, 
míg a túloldalon kusza a kép. 

A szakember szerint a védett növény túl-
élheti a költöztetést - ha rendszeresen ka-
szálják. Lovászi Péter, az Alsó Tisza-vidéki 
Környezetvédelmi, Természetvédelmi és 
Vízügyi Felügyelőség osztályvezetője biza-
kodó. Azt mondja, a tavaly áttelepített vé-
dett növény élőhelye nem pontosan ugyan-

Fotó: Segesvári Csaba úgy néz ki, mint előtte, de az első lépés sike-


